
Följande motioner och initiativ har lämnats in för mera än 6 månader 
sedan men har ännu inte hunnit bli behandlade: 
 

1) Christer Friis motion om anskaffandet av kapasitetsavgiften för 
hushållsvatten i gästhamnar i skärgården (Stadsfullmäktige 12.02.2019  
§ 11, 140/02.05.00.00/2019)  
 
Motionen lyder: 

 "En kapacitetsavgift infördes för gästhamnar i skärgården med den 
motiveringen att vattenförbrukningen i gästhamnarna är stor och därför 
har vattentjänster varit tvungna att investera extra för att klara 
försörjningen av vatten till gästhamnarna i skärgården. 
Kapacitetsavgiften fastslogs till 1 € per gästande båt. 

 

 I Korpo är normalförbrukningen utanför säsong 50 m3/dygn medan 

under säsongen är förbrukningen 170 m3/dygn. I Houtskär är 

motsvarande siffror 20 m3/dygn / 70 m3 dygn. 
 
 Enligt vattentjänster är totalförbrukningen i Korpo gästhamn 1300 

m3/år och i Houtskär 700 m3/år. 
 
 Gästhamnen i Korpo har haft öppet under 2018 150 dygn, detta gör att 

medelförbrukningen per dygn är ca 9 m3 i dygnet, motsvarande tal för 

Houtskär är 120 dygn vilket är 6 m3 i dygnet. 
 
 Utgående från dessa siffror finns det inget fog för att uppbära en extra 

avgift för vattenförbrukningen i gästhamnarna. Men införandet av 
kapacitetsavgiften höjdes företagens bruksvattenkostnad med i runt tal 
50 %. 

 
 Den beredning som låg till grund för behandlingen av 

kapacitetsavgiften har inte baserats på en verklig kartläggning av 
situationen på berörda orter. Beredningen har icke gjort en 
konsekvensanalys av hur förslaget drabbar gästhamnsföretagarna. 

 

 Om förbrukningen i Korpo under säsongen stiger till 170 m3/dygn, om 

därifrån dras bort 50 m3 samt gästhamnens del 9 m3, då kvarstår 110 

m3 som förbrukas annanstans, vem betalar extra för den. 
 

 I Houtskär stiger säsongförbrukningen till 70 m3/dygn, om därifrån dras 

bort 20 m3 samt gästhamnens 6 m3, då kvarstår 40 m3 som förbrukas 
på annat håll utan extra avgift. 

 
 Förslag: att beslutet om kapacitetsavgifter för gästhamnar i skärgården 

bör återtas. Beredningen av frågan har inte byggt på verkliga uppgifter 
om gästhamnarnas verkliga vattenförbrukning. Vattenförbrukningen i 
skärgården ökar visserligen under sommaren, men att utpeka 
gästhamnarna som den stora boven i sammanhanget är fel. De avgifter 
som har uppburits av gästhamnsföretagarna bör därför återbetalas och 



stadsfullmäktige bör korrigera vattentaxan till denna del." 
  

Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 40 av 12.3.2019 
konstaterat att vattentjänstchef Marko Rusi bereder svar på motionen 
till stadsstyrelsen, senast inom april månad. 

 Sst 17.8.2020 § 151: Stadsfullmäktige tar del av ovanstående och 
inväntar Åbo förvaltningsdomstols beslut under hösten 2020. Om 
domstolsbeslutet visar att beslutet att införa kapacitetsavgifter är 
lagenligt konstateras motionen slutbehandlad. Förslaget godkändes. 

 Sfmge 10.11.2020 § 106: Under diskussionen föreslog Christer Friis, 
understödd av Kaj-Johan Karlsson och Olof Elenius, att ärendet 
remitteras tills man har fått förvaltningsdomstolens beslut i ärendet. 

 Ordförande konstaterade att Christer Friis under diskussionen hade 
gjort ett understött förslag om remiss. Ordförande konstaterade att 
stadsfullmäktige hade beslutat remittera ärendet. 

 
2) Maria Lindell-Luukkonen m.fl.:s motion om att Pargas stad ska 
skapa ett område för ungdomar i närheten av centrum. 
(Stadsfullmäktige 14.5.2019 § 48, 438/10.03.01.03/2019) 

 
Motionen lyder: 
 "Som en signal på att Pargas stad vill satsa på och bryr sig om 
ungdomarna och deras välbefinnande ska staden snarast möjligt utreda 
möjligheterna och skapa ett område för ungdomar i närheten av 
centrum med åtminstone en miniarena, bänkar, belysning och ett 
väderskydd med tak. Ungdomarna ska göras delaktiga i arbetet." 
 
Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 60 av 18.6.2019 
konstaterat att fritidssekreterare Mikael Enberg bereder svar på 
motionen till stadsstyrelsen, senast till sammanträdet 4 november 2019. 
Sst 29.6.2020 § 127: Under diskussionen föreslog Maria Lindell-
Luukkonen, understödd av Widar Nyberg, att ärendet remitteras för 
tilläggsutredningar med tredje sektorn.  
Ordförande konstaterade att stadsstyrelsen hade beslutat fortsätta 
ärendets behandling.  
Sfmge 22.9.2020 § 66: Under diskussionen föreslog Maria Lindell-
Luukkonen, understödd av Tapani Karikko och Widar Nyberg, att 
ärendet återremitteras för tilläggsutredningar med tredje sektorn.  
Ordförande konstaterade att stadsfullmäktige hade beslutat 
återremittera ärendet. 
 
 
3) Helena Särkijärvi m.fl.:s motion om att Pargas stad ska söka titeln 
Stad för rättvis handel (Fairtrade City). (Stadsfullmäktige 14.05.2019 § 
47, 437/04.04.01/2019).  

   
Motionen lyder: 
"Närmare 80 % av finländarna anser att man inte ska använda 
skattemedel för att köpa produkter som har producerats med 
barnarbete eller på ett sätt som på något annat sätt kränker arbetarnas 
rättigheter. Kommunerna gör stora inköp och deras inköpskriterier 



formar också förfaringssätten i de företag som erbjuder sina produkter 
till kommunerna. Rättvis handel är ett internationellt system där 
odlaren får minst ett garantipris för sina produkter, barnarbete inte 
bedrivs och odlingen sker på ett sätt som är hållbart med tanke på 
miljön. Rättvis handel gäller endast produkter som produceras i 
utvecklingsländer och de rättvisemärkta produkterna konkurrerar 
därmed inte med närproduktion eller inhemsk produktion. Rättvis 
handel är ett sätt att främja socialt ansvar inom jordbruksproduktion på 
ett globalt plan. 
 
För att tilldelas titeln Stad för rättvis handel måste staden ta fem steg 
och därmed förbinda sig att köpa rättvisemärkta produkter och 
informera sina invånare om rättvis handel. 
 
För titeln Stad för rättvis handel måste staden uppfylla följande fem 
kriterier: 
 
För det första ska staden använda rättvisemärkta produkter. 
Minimikravet är att rättvisemärkt kaffe och te serveras i stadshuset i 
Pargas och i stadens officiella tillställningar. För detta behövs ett beslut i 
stadsfullmäktige. 
 
För det andra borde Pargas stad ha en arbetsgrupp för rättvis handel 
som består av engagerade människor från olika samhällssektorer. 
Arbetsgruppen har i uppgift att följa upp att staden lever upp till de 
kriterier som krävs för titeln också efter att ha tilldelats titeln. 

 
 För det tredje borde man i en stad i Pargas storlek ha minst fem caféer 

eller restauranger som serverar rättvisemärkt kaffe och te eller andra 
rättvisemärkta produkter. Här räknas med också servicestationer, 
personalrestauranger, hotell, värdshus, restauranger och 
snabbmatplatser. Att främja användningen av rättvisemärkta 
produkter passar alltså utmärkt ihop även med att möta de 
förväntningar som konsumenterna har på ett hållbart resmål. 

 
 För det fjärde borde det finnas tolv föreningar, arbetsplatser eller 

idrottsföreningar i Pargas som förbinder sig att använda rättvisemärkta 
produkter. Därtill ska också den lokala församlingen använda 
rättvisemärkta produkter. Pargas kyrkliga samfällighet är redan 
engagerad i arbetet för rättvis handel. 

 
 För det femte ska en stad för rättvis handel främja etisk konsumtion och 

hållbar utveckling i sin kommunikation och i sina upphandlingar, något 
som även stödjer Pargas stads strategi. En stad för rättvis handel deltar 
på ett valfritt sätt i veckan för rättvis handel som anordnas en gång om 
året, till exempel genom att i sina skolor och daghem servera 
rättvisemärkta bananer som mellanmål. 

 
 Vi föreslår att Pargas stad planerar och genomför de åtgärder som 

behövs för att Pargas stad ska kunna främja hållbar utveckling i enlighet 
med målen i sin stadsstrategi och tilldelas titeln Stad för rättvis 



handel." 
  

Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 64 av 18.6.2019 
konstaterat att stadsjurist Monica Avellan bereder svar på motionen till 
stadsstyrelsen, senast till sammanträdet 25 november 2019. 

 Sst 24.2.2020 § 27: Under diskussionen föreslog Helena Särkijärvi, 
understödd av Nina Söderlund, att "ärendet återremitteras för 
beredning så att man med anledning av motionen begär ett utlåtande 
av Skärgårdshavets biosfärområde om huruvida det är möjligt att 
uppnå titeln Stad för rättvis handel koordinerat av biosfärsområdet 
senast 2023" 

 Ordförande konstaterade att stadsstyrelsen hade beslutat remittera 
ärendet i enlighet med Helena Särkijärvis förslag.  

 
 

4) Lotta Laaksonen m.fl.:s motion om att Pargas stad ska på ett 
övergripande sätt beakta de ekologiska apekterna vid all ny planering 
av byggnader och grönområden. (Stadsfullmäktige 11.6.2019 § 69, 
513/00.01.03/2019) 

 
Motionen lyder: 
"Vi vill som stad vara en ekologisk och kreativ föregångare. Därmed 
behövs det också lösningar som bidrar till detta. 
- De ekologiska aspekterna ska beaktas i framtida nya byggnader när det 
gäller både byggmaterial och -lösningar. Man ska sträva efter ett arki 
tektoniskt betydelsefullt, avancerat byggande. 
- Man ska använda sig av så lokala material som möjligt och beakta det 
lokala som ett särskilt värde vid konkurrensutsättning. 
- Friluftsvärdet i stadens skogar ska höjas genom att öka trivseln och 
betona naturvärdena. Staden ska frångå all kalhuggning och övergå till 
hyggesfritt skogsbruk så att skogarna också ska förbli lämpliga för 
friluftsliv. Detta beslut bidrar också till strävan mot kolneutralitet. 
- Vid byggandet ska man ta hänsyn till möjligheten till egen 
elproduktion (t.ex. solpaneler på tak, solfångare för produktion av 
varmt vatten). 
- Stadsborna drar nytta av att få plocka ätbara frukter – 
skogsträdgårdarna i grönområden bjuder också på en fantastisk 
blomsterprakt om vårarna. 
 
Förslag: I stadsplaneringen, inom såväl byggande som grönområdespla- 
nering, ska man som ett viktigt element ta hänsyn till de ekologiska 
aspekterna och trivseln i stadsmiljön genom att grönområden anläggs.  
I stadsområdet ska det finnas så mycket träd som ger ätbara frukter 
som möjligt." 

 
Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 63 av 18.6.2019 
konstaterat att t.f. tekniska chefen Matias Jensén bereder svar på 
motionen till stadsstyrelsen, senast till sammanträdet 4 november 2019. 
Sst 7.9.2020 § 183: Stadsfullmäktige tar del av ovanstående information 
och förklarar motionen slutbehandlad. Förslaget godkändes. 
 



Motionen behandlas i stadsfullmäktige 14.3.2022 där man tar del av 
ovanstående information och förklarar motionen slutbehandlad. 
 

 
5) Invånarinitiativ: Rättvis dagvårdsavgift (Kuntalaisaloitepalvelu 
29.8.2019, Fredrik Pettersson m.fl.)  
 
Initiativet lyder: 

Invånarinitiativ 
 
  

Rättvis dagvårdsavgift  
Pargas  
Initiativet har skapats i webbtjänsten Invånarinitiativ.fi 28.8.2019  
Publicerings datum 29.8.2019  

Initiativets ändamål är att justera avgifterna för dagvården i Pargas så 
att avgiften motsvarar användningen. För tillfället måste man 
bestämma behovet av vårdtimmar för minst fyra  
månader framåt. Man tar ingen hänsyn till att årets månader har olika 
antal arbetsdagar eller att vissa familjer kan ha olika behov olika 
månader på året, t.ex. personer som jobbar på sjön eller som lärare. 
Man måste naturligtvis beställa maximala antalet timmar som en viss 
månad behöver för alla fyra månader som bokas. Dessutom är valet av 
timmar kvantifierat till 100%, 80%, etc. Vilket betyder att för en familj 
som behöver t.ex. 78%-82% under årets gång, måste boka 100% för 
hela året. Initiativet föreslår en enkel justering av avgiften, så att man 
får boka enligt behov, inom bestämda ramar, och att avgiften sedan 
motsvarar exakt timmarna som  
bokats. Detta system skulle underlätta många barnfamiljers vardag 
avsevärt. Ett liknande  
system används t.ex. i St.Karins. 

 
 

6)  Invånarinitiativ gällande förbättrande av belysningen på 
lättrafikleden vid Österbyvägen mellan Minkstigen och Harstigen 
(Kuntalaisaloitepalvelu 27.11.2019, Hanna Lehtilä m.fl.) 

 Initiativet lyder: 

”Pimeällä kulkuväylän turvallisuus on erityisen tärkeää! Valaistus 
Österbyntiellä on heikko ja paikoin suorastaan surkea johtuen ajotien ja 
kevyenliikenteenväylän välissä kasvavien isojen puiden takia. Lamput on 
kohdennettu ajotielle ja jalkakäytävä on paikoin täysin pimeä ja 
kävelijöille todella vaarallinen. Tieosuutta käyttävät aamulla mm. 
koululaiset, koiranulkoiluttajat ja töihin menevät sekä iltaisin esim. 
kuntoilijat ja Aktia-areenalle keskustasta ja Kalkkitien suunnasta 
kulkevat ihmiset. Kävelytien turvallisuutta olisi mitä pikimmiten 
parannettava!” 

Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 93 av 19.12.2019 
konstaterat att samhällsingenjör Matias Jensén bereder svar på 
motionen till stadsstyrelsen, senast till sammanträdet 25 november 
2019. 

 



7) Christer Friis m.fl.:s motion om tillägg gällande danaarv i stadens 
förvaltningsstadga (Stadsfullmäktige 10.12.2019 § 124, 
965/00.02.01/2019) 
 

 Motionen lyder: 
 "Pargas stads sätt att hantera danaarv saknar regler. I ett tillägg till 

förvaltningsstadgan bör det noggrant stipuleras hur förfaringssättet är 
då staden kan söka om att fått disponera ett danaarv. 

 
 I stadgan bör intas anvisningar om 
  - att områdesnämnderna bör informeras 

  - att danaarvet i första hand används till förmån för projekt på 
  hemorten där personen levat och verkat 

 - att det i stadgan bestäms att beslutet om användningen av ett 
danaarv sker i ett förtroendemannaorgan. 
 
Yrkande: 
att stadsstyrelsen bereder en ändring av stadens förvaltningsstadga i 
skyndsam ordning så att ändringen kan godkännas av fullmäktige 
senast vid budgetmötet 2020." 
 
Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 95 av 19.12.2019 
konstaterat att stadsjurist Monica Avellan bereder svar på motionen till 
stadsstyrelsen den 30.3.2020. 

 Sst 29.6.2020 § 126: Stadsfullmäktige tar del av utredningen och 
förklarar ärendet slutbehandlat som motion. Förslaget godkändes. 

 Sfmge 22.9.2020 § 65: Under diskussionen föreslog Christer Friis en 
remittering av motionen med följande motivering: hemortens betydelse 
för danaarvs person har inte beaktats i tillräcklig grad. 

 Stadsfullmäktige beslöt enhälligt att remittera ärendet. 
 
 

8) Motion om att öka inflyttningen till kommunen, 
"Inflyttningskampanj: Mål 100" /Vänsterförbundets fullmäktigegrupp 
(Stadsfullmäktige 10.11.2020 § 108, 899/00.01.02/2020)   

 
Motionen lyder: 
"Stadens ekonomi är som bekant mycket svår och ett 
balanseringsprogram har uppgjorts. De flesta punkterna handlar om 
nedskärningar/effektiveringar, men i slutet av programmet finns några 
punkter som handlar om att stärka stadens livskraft. Till dem hör 
åtgärder för att öka inflyttning. Redan för flera år sedan var 
partigrupperna i staden ense om att inflyttningsfrågan bör vara högst 
uppe på den politiska agendan, men åtgärderna har trots det varit 
blygsamma. Nu minskar invånarantalet drastiskt, tyvärr. 
 
Till den katastrofala covid-pandemins positiva förändringar (ur vår stads 
synvinkel) hör den mycket starkt växande trenden att jobba på distans 
och den ökande närturismen, som har hämtat mera turister till 
skärgården än någonsin. Behovet av service för dem och för 
distansarbetarna kommer att vara stort också 2021. Likaså har det köpts 



fler fastigheter än på mycket länge, och behovet av byggnadsarbetskraft 
och andra slags entreprenörer är mycket stort i skärgården just nu. 
Skärgårdens dragningskraft har behandlats i media, både lokalt och 
nationellt. 
 
Skärgården behöver alltså nya invånare som kan bidra till den service 
som behövs eller som kan stärka den företagsverksamhet som redan 
finns. Staden behöver nya invånare för att öka framtidstron, för att 
stärka lokalsamhällena och den viktiga tredje sektorn, för att minska 
behovet av försämringar i servicen och för att öka sina skatteinkomster. 
Inom några år kunde staden få ett uppsving som man inte tidigare ens 
kunnat drömma om. Men bara om man smider medan järnet är varmt, 
dvs. NU. 
 
Det är alltså nu en kampanj bör inledas för att bl.a. hjälpa deltidsboende 
som distansarbetar att bli fastboende, ge rabatter på stadens tomter, 
att locka båtfarare och andra som känner varmt för skärgården att hitta 
en plats där de kan slå sig ner. Hela stadens personal bör, om möjligt, 
delta i kampanjen på olika sätt. Kimitoön har konsekvent redan länge 
jobbat för inflyttning, det är bara att ta modell av grannkommunen. 
Tredje sektorn, dvs. invånarna i många delar av staden är redan igång. 
 
Vänsterförbundets fullmäktigegrupp föreslår att staden omedelbart (i 
januari 2021) inleder en kampanj för att under 2021 få minst 100 nya 
invånare. Som drivande kraft i kampanjen behövs en ”inflyttningscoach” 
eller dyl." 
 
Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 3 av 18.2.2021 
konstaterat att stadsdirektören bereder förslag på motionen till 
stadsstyrelsen, senast till sammanträdet den 10 maj 2021. 

 
 

9) Vänsterförbundets fullmäktigegrupps motion om 
sammanträdesprotokollens öppenhet och offentlig uppföljning av 
motionerna (Stadsfullmäktige 16.3.2021 § 23) 
Motionen lyder: 
  
"Tällä hetkellä kokouspöytäkirjat ovat netissä esillä 2 vuotta. Tämä on 
liian lyhyt aika, koska esimerkiksi aloitteet eivät aina tule käsiteltyä 
tavoiteajassa. Luottamushenkilöiden ja esimerkiksi median työtä 
hankaloittaa, kun pöytäkirjoja pitää tilata erikseen. On tarpeellista, että 
pöytäkirjat ovat kauemmin nähtävillä. 
 
Lisäksi on tarpeellista luoda palvelu, jossa aloitteet olisivat nähtävissä 
samalla tavalla kuin Vaasan kaupungissa, niin että on helppo seurata 
missä aloite menee.  
 
https://www.vaasa.fi/tietoa-vaasasta-ja-seudusta/vaasan-kaupungin-
organisaatio-ja-paatoksenteko/paatoksenteko/paattajat-ja-
valmistelijat/kaupunginvaltuusto/valtuustoaloitteet/2020-
valtuustoaloitteet/ 

https://www.vaasa.fi/tietoa-vaasasta-ja-seudusta/vaasan-kaupungin-organisaatio-ja-paatoksenteko/paatoksenteko/paattajat-ja-valmistelijat/kaupunginvaltuusto/valtuustoaloitteet/2020-valtuustoaloitteet/
https://www.vaasa.fi/tietoa-vaasasta-ja-seudusta/vaasan-kaupungin-organisaatio-ja-paatoksenteko/paatoksenteko/paattajat-ja-valmistelijat/kaupunginvaltuusto/valtuustoaloitteet/2020-valtuustoaloitteet/
https://www.vaasa.fi/tietoa-vaasasta-ja-seudusta/vaasan-kaupungin-organisaatio-ja-paatoksenteko/paatoksenteko/paattajat-ja-valmistelijat/kaupunginvaltuusto/valtuustoaloitteet/2020-valtuustoaloitteet/
https://www.vaasa.fi/tietoa-vaasasta-ja-seudusta/vaasan-kaupungin-organisaatio-ja-paatoksenteko/paatoksenteko/paattajat-ja-valmistelijat/kaupunginvaltuusto/valtuustoaloitteet/2020-valtuustoaloitteet/


  
Esitys: Kokouspöytäkirjat pidetään näkyvillä kotisivuilla 6 vuotta. 
Luodaan kotisivuille palvelu, josta voi seurata aloitteiden etenemistä." 
 
Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 12 av 12.4.2021 
konstaterat att stadsjurist Monica Avellan bereder svar på motionen till 
stadsstyrelsen den 10 maj 2021. 

 
 

10) Fullmäktigeledamoten Maria Lindell-Luukkonen m.fl.:s motion 
om behovet av en personalplan (Stadsfullmäktige 25.5.2021 § 66, 
565/01.00.00.012/2021)   
 
Motionen lyder: 
”Pargas stads ekonomiska balans är hotad. Situationen har lett till att 
stadsdirektören vid budgetbehandlingen 2020 varnade beslutsfattare 
om eventuella permitteringar. Under diskussionen kring 
skatteprocenten krävde olika beslutsfattare en grundlig ekonomisk 
utredning för att undvika skatteförhöjningar igen inför året 2022.  
 
Utredningen har ännu inte inletts. Inom den allmänna diskussionen 
bland kommuninvånare råder det funderingar kring tjänster och 
serviceformer som inflyttningskoordinator, jurist, förvaltningschef, 
informationschef, turismchef. Det är oklart och otydligt, och därför finns 
det stor orsak till att göra verksamheten möjligast genomskinlig och 
kostnadseffektiv. Därför finns det nu enligt SDP behov att se över 
nuvarande tjänster och ta i bruk en personalplan. Personalplanen är en 
plan över de tjänster och årsverken som kommer att behövas inom 
Pargas stads verksamhet på alla nivåer och inom alla enheter. 
Personalplaner fungerar sedan som kriterium för nya lediganslagningar 
och förutsätter att lönekostnaderna är budgeterade. 
  
Pargas stad beslutar att inte lediganslå tjänster inom gemensamma 
förvaltningen och koncernledningen innan en grundlig utredning över 
samtliga uppgifternas innehåll är utarbetad och presenterad för 
stadsstyrelsen och fullmäktige. I utredningen bör det framkomma för 
var uppgift en arbetsbeskrivning, ansvarsområde, beslutanderätt samt 
behörighetskrav och lönekostnad. Ytterligare skall en personalplan 
utarbetas för att en genomtänkt och stabil rekrytering specifikt ur ett 
ekonomiskt perspektiv kan garanteras. Personalplanen skall ligga som 
grund för kommande årets budgetplanering. Personalplanen är även en 
förutsättning till att nya befattningar/tjänster med stadens egna pengar 
kan förverkligas. 
  
Stadsdirektören ansvarar för utredningen och personalchefen ansvarar 
för sin del av kommunikationen mot tjänstemännen som berörs av 
utredningen och vars samarbete är nödvändigt för utredningen. 
Stadsstyrelsen och fullmäktige kommer under sina sammanträden 
under hösten 2021 att behandla och godkänna utredningen, godkänna 
personalplanen som helhet eller vissa delar av den." 
 



Stadsdirektören har med tjänsteinnehavarbeslut nr 27 av 24.6.2021 
konstaterat att personalchef Peter Lindroos bereder svar på motionen 
till stadsstyrelsen den 27.9.2021. 

 
 

11) Mika Peltokorpi m.fl.:s motion om att förebygga problem 
relaterade till våld i skolan (Stadsfullmäktige 13.9.2021 § 111, 
872/12.00.00.04/2021) 

 
Motionen lyder: 
"Mobbning i skolan är ett stort problem i vårt land och framför allt här i 
Pargas, vilket vi på sistone har fått läsa om också i tidningarna. 
Mobbningsfall i skolan blir sällan offentliga och de kan därför mycket väl 
kallas ett nedtystat problem, ett problem med mycket allvarliga och 
invalidiserande konsekvenser. Mobbning i skolan förekommer i allt från 
småbarnspedagogik till högskolor och universitet, och i värsta fall leder 
mobbning till avhopp från skolan och utslagning och den har också 
självdestruktiva följder.  
 
En studerande som blir mobbad vågar sällan tala om mobbningen för 
någon lärare i rädsla för hämnd. I allmänhet håller man tyst om 
mobbningen också hemma, eftersom mobbning orsakar skam, rädsla 
och ångest. Lärare och övrig personal i en skola eller läroanstalt har en 
lagstadgad skyldighet att ingripa i mobbning, vilket fastställs i 29 § i 
lagen om grundläggande utbildning (2013/1267). Lagen i fråga 
bestämmer att skolans lärare eller någon annan i skolans personal alltid 
ska meddela om mobbning (på skoltid) till elevens föräldrar. Detta sker i 
regel via Wilma, utan läskvittering. Det bör också noteras att lagen 
(2013/1267, 29 §) inte direkt fastställer exakta tillvägagångssätt vid 
mobbningsfall, vilket innebär att lärares och annan skolpersonals 
möjligheter att ingripa i mobbning i verkligheten är mycket begränsade.  
 
Denna situation har lett till att man i de allvarligaste fall av 
skolmobbning som redan uppfyller tecknen på allvarlig fara för liv och 
hälsa i allmänhet endast har använt fostrande samtal och disciplin enligt 
7 kap. 35 och 36 § i lagen om grundläggande utbildning (1998/628). Den 
disciplin som lagen tillåter är i allmänhet kvarsittning, men till exempel 
barnskyddet har inte informerats om fallen. Om mobbningen fortsätter 
efter disciplinära åtgärder, kan eleven ges en skriftlig varning eller 
avstängas från skolan för viss tid. Avstängning för viss tid används dock 
mycket sällan.  
 
Lärarnas möjligheter att ingripa genom att undersöka en störande eller 
mobbande elev har också försämrats avsevärt under årens lopp. En 
lärare får visserligen undersöka en elevs ryggsäck, skåp eller fickor, men 
endast om hen (läraren) har synnerligen vägande skäl att tro att eleven 
innehar till exempel ett eggvapen eller annat farligt föremål/narkotika. 
Denna rådande praxis bidrar till att öka mobbning.  
 
Eftersom nästan alla elever nuförtiden har en smarttelefon har 
mobbningen också flyttat ut i sociala medier och olika videotjänster. 



Mobbningssituationer filmas och publiceras på olika plattformar. Detta 
bidrar till att öka ångesten och skammen hos den som utsatts för 
mobbning. Också diskussionsforumen i sociala medier har börjat 
användas som en kanal för mobbning. Det är så gott som omöjligt för 
lärare att ingripa i s.k. elektronisk mobbning, eftersom den sker i slutna 
grupper och videor och meddelanden kopieras och sprids bland ett 
stort antal användare.  
 
I Pargas pågår dagligen fysisk och psykisk mobbning av det här slaget 
utan att knappt någon ingriper i den. Våra barn och unga mår dåligt och 
mobbning ökar avsevärt de ungas psykiska problem, i värsta fall kan vi 
förlora en ung person för gott till följd av självmord. Detta har också en 
enorm spridningseffekt på den psykiska hälsan hos föräldrarna till de 
utsatta barnen och unga, så vi kan tala om ett problem som berör en 
hel generation.  
 
På vilket sätt borde man då ingripa i mobbning? För det första ska vi 
avstå från ordet mobbning, eftersom det inte speglar den situation som 
offret utsätts för. Att använda begreppet mobbning i skolan är att 
förringa det befintliga problemet. Vi borde framöver tala om våld i 
skolan och förhålla oss till det med det allvar som ordet våld innebär. 
 
I 21 kap. i Finlands strafflag definieras brott mot liv och hälsa:  
 
5 § Misshandel  
6 § Grov misshandel 
7 § Lindrig misshandel  
8 § Dödsvållande  
 
5 § Misshandel:  
-  Misshandel handlar om fysiskt våld mot en annan människa. Den 

nuvarande gärningsbeskrivningen för misshandel identifierar också 
andra former av misshandel. Det kan till exempel vara fråga om att 
skada någons hälsa eller att tillfoga någon smärta på annat sätt än 
genom fysiskt våld. Eftersom formuleringen ”skada någons hälsa” 
används i paragrafen, omfattar straffbarheten också gärningar som 
förorsakar störningar i den psykiska hälsan. Därför kan även våld i 
skolan och i sociala medier uppfylla rekvisitet för misshandel.  

 
6 § Grov misshandel:  
-  Om vid misshandel 1) någon tillfogas svår kroppsskada eller försätts i 

livshotande läge, 2) brottet begås på ett synnerligen rått eller grymt 
sätt, eller 3) används skjut- eller eggvapen eller något annat 
jämförbart livsfarligt hjälpmedel är misshandeln bedömd som en 
helhet grov.  

 
7 § Lindrig misshandel:  
-  Om misshandeln bedömd som en helhet är ringa kan den betraktas 

som lindrig. Vid bedömningen fästs avseende bland annat vid 
huruvida kränkningen av den kroppsliga integriteten eller den skada 
som tillfogats någons hälsa har varit mindre betydande. Lindrig 



misshandel är ett målsägandebrott utom i det fall att den riktar sig 
mot en person som inte fyllt 18 år. Typiska former av lindrig 
misshandel är att man knuffar, kniper, luggar eller spottar på en 
annan person.  

 
8 § Dödsvållande:  
-  I lagen finns inga bestämmelser om vilka gärningar som betraktas 

som dödsvållande. Således kan varje gärning som orsakar en annan 
persons död uppfylla rekvisitet för dödsvållande. Straffbarheten 
förutsätter att det finns ett orsakssamband. Det betyder att ett 
förfarande (t.ex. våld i skolan eller psykiskt våld via sociala medier) 
bedöms som en gärning med någons död som en direkt följd, dvs. att 
dödsfallet inte skulle ha inträffat utan detta förfarande.  

 
Eftersom våld i skolan i allmänhet uppfyller rekvisitet för ovannämnda 
brott, ska rektorn för skolan eller någon annan ansvarig person göra en 
anmälan till barnskyddet eller polisen alltid när våld inträffar i skolan. 
Polisens uppgift är att undersöka om gärningen i fråga uppfyller det 
som stadgas under de paragrafer som ingår i 21 kap. i strafflagen. 
Denna uppgift kan inte anförtros läraren så som den rådande praxisen 
nu är. Eftersom de som begår våld i regel är under 15 år och således 
inte kan dömas till straff med stöd av den gällande strafflagen, ska de 
hänvisas till barnskyddet så att ärendet kan skötas där.  
 
Det är mycket viktigt att barnskyddet involveras i situationer med våld i 
skolan, eftersom yrkeskompetensen och handlingsmodellen inom det 
sociala arbetet är betydligt mer effektiv än den nuvarande modellen 
med lärarens anmälningsskyldighet via Wilma, som i verkligheten inte 
har gett någon nämnvärd nytta och således inte har bidragit till att 
stoppa våld i skolan. 
  
Att involvera barnskyddet i situationer med våld i skolan är i första 
hand viktigt med tanke på att få våldet att upphöra och samtidigt också 
med tanke på att hjälpa offret.  
 
I 1 kap. 2 § i barnskyddslagen fastställs följande:  
-  Myndigheter som arbetar med barn och unga ska stödja föräldrar 

och vårdnadshavare i deras uppgift som fostrare samt sträva efter 
att erbjuda familjen nödvändig hjälp tillräckligt tidigt samt vid behov 
hänvisa barnet och familjen till barnskyddet. Barnskyddet ska stödja 
föräldrarna, vårdnadshavarna och andra personer som svarar för 
barnets vård och fostran i fostran av och omsorg om barnet genom 
att ordna behövliga tjänster och stödåtgärder.  

 
Anmälningsskyldighet enligt 5 kap. 25 § i barnskyddslagen  
-  De som är anställda eller innehar ett förtroendeuppdrag hos någon 

av följande aktörer, eller som utför motsvarande uppgifter i ett 
uppdragsförhållande eller som självständig yrkesutövare, samt alla 
yrkesutbildade personer inom hälso- och sjukvården är skyldiga att 
utan dröjsmål och trots sekretessbestämmelserna göra en anmälan 
till det organ som ansvarar för socialvården i kommunen, om de i sin 



uppgift fått kännedom om ett barn för vars del behovet av vård och 
omsorg, omständigheter som äventyrar barnets utveckling eller 
barnets eget beteende kräver att behovet av barnskydd utreds.  

 
Dessa är bland annat följande:  
1. Social- och hälsovården  
2. Undervisningsväsendet  
3. Ungdomsväsendet  
4. Polisväsendet  
5. En producent av barndagvård  
6. En undervisnings- eller utbildningsanordnare  

 
Om personalen i en skola eller läroanstalt upptäcker eller får höra från 
en tillförlitlig part om en våldsgärning eller psykiskt våld som begåtts i 
sociala medier ska hen omedelbart ingripa i våldet med stöd av 
följande paragrafer: 21 kap. 5 § i strafflagen, 1 kap. 2 § i 
barnskyddslagen och 5 kap. 25 § i barnskyddslagen.  
 
Om de som räknas upp i 5 kap. 25 § i barnskyddslagen låter bli att 
anmäla våldet till kommunens socialväsende, är det skäl att bedöma 
om kriterierna i 40 kap. 7 § i strafflagen uppfylls.  
 
40 kap. 7 § Missbruk av tjänsteställning i strafflagen: 
-  Om en tjänsteman i syfte att bereda sig eller någon annan nytta eller 

orsaka olägenhet eller skada för någon annan 1) bryter mot sin 
tjänsteplikt enligt bestämmelser eller föreskrifter som ska iakttas i 
tjänsteutövning, när han eller hon deltar i beslutsfattande eller 
beredning av beslutsfattande eller utövar offentlig makt i sina andra 
tjänsteåligganden, eller 2) missbrukar sin ställning i förhållande till 
någon som står i direkt lydnadsförhållande till honom eller henne 
eller under hans eller hennes omedelbara tillsyn, ska tjänstemannen 
för missbruk av tjänsteställning dömas till böter eller fängelse. 
Tjänstemannen kan även dömas till avsättning, om brottet visar att 
han eller hon är uppenbart olämplig för sitt uppdrag. 

 
Skolor och läroanstalter ska omedelbart ingripa i våldet, vare sig det 
sker i skolan eller i sociala medier. Skolan eller läroanstalten ska vid 
behov stänga av en elev som gjort sig skyldig till våld och vid behov 
hänvisa eleven till en annan skola eller läroanstalt.  
 
Skolan ska också förpliktas att utan dröjsmål hänvisa våldsoffret till 
samtalshjälp och på så sätt bryta en eventuell spiral av psykisk ohälsa.  
 
Fullmäktigemotionen har utarbetats utifrån det ovannämnda och en 
sammanfattning av detta följer nedan. Eftersom våldet i skolan berör 
hela landet och därmed också Pargas, måste Pargas stad vidta 
brådskande åtgärder för att förebygga de stora problemen relaterade 
till våld i skolan och visa vägen för hela landet hur man ska ingripa i 
detta problem. Våldet i skolan ökar psykiska problem hos barn och 
unga och kan leda till att ett barn eller en ungdom begår självmord, och 
därför måste Pargas stad ta ställning till motionen i brådskande 



ordning.  
 
De förändringar som behövs kan sammanfattas som följer:  
 
-  Pargas ska avstå från begreppet mobbning i skolan, eftersom det är 

föråldrat och förringar problemet. Mobbning i skolan finns inte heller 
i strafflagen och uppfyller således inte rekvisitet för brott. Det som 
kallas mobbning är i verkligheten antingen lindrig misshandel, 
misshandel eller till och med dödsvållande. De ovannämnda 
förfarandena är enligt strafflagen inte målsägandebrott, eftersom de 
i detta fall riktar sig mot personer som inte fyllt 18 år. Brottsoffret 
kan inte heller själv besluta att väcka åtal, utan det görs av 
åklagaren, så att den som begår våldet inte kan hota offret att låta 
bli att väcka åtal.  

 
-  Barn och ungdomar har en obestridlig rätt att studera utan rädsla. 

Som situationen ser ut just nu uppfylls inte detta krav och 
situationen bidrar till att öka psykisk ohälsa och psykiska störningar 
hos barn och unga. Enligt barnskyddslagen ska en 
barnskyddsanmälan om ett barn eller en ung person göras utan 
dröjsmål, om barnet eller den unga personen utsätts för våld, hens 
psykiska balans rubbas eller hens omsorg försummas. Eftersom 
våldet i skolan uppfyller alla kriterier för anmälningsskyldighet inom 
barnskyddet, är lärarna och rektorerna skyldiga att meddela sina 
uppgifter till barnskyddet och/eller polisen även om de är bundna av 
tystnadsplikt (5 kap. 25 § i barnskyddslagen). 

 
-  Fysiskt våld i skolan och psykiskt våld i sociala medier uppfyller 

rekvisitet enligt 21 kap. 5, 6, 7 och 8 § i strafflagen och är således ett 
obestridligt brott som alltid ska anmälas till barnskyddet och/eller 
polisen, särskilt när det riktar sig mot unga och försvarslösa 
personer, trots att det enligt lag inte finns någon 
anmälningsskyldighet. Pargas stad ska fastställa en tydlig 
anmälningsskyldighet för de anställda som arbetar med barn och 
unga. Detta ska också gälla dem som redan nu arbetar med 
ovannämnda uppgifter. Anmälan ska alltid göras utan dröjsmål till 
barnskyddet och/eller polisen samt till de personer som ansvarar för 
ledningen av stadens socialväsende och skolväsende.  

 
-  Om en person som omfattas av anmälningsskyldigheten försummar 

sin skyldighet ska det göras en bedömning av ett eventuellt brott 
mot denna skyldighet.  

 
Vi undertecknade kräver att Pargas stadsfullmäktige och stadsstyrelse 
konstaterar att de problem som tas upp i motionen är riktiga och vidtar 
omedelbara åtgärder för att omsätta de förändringar som krävs i 
motionen i praktiken."  
 
Stadsdirektörens beslut om vem som ska bereda svar på motionen 
saknas. 

 



12) Lotta Laaksonen m.fl.:s motion om att lära ut emotionella 
färdigheter och interaktionsfärdigheter i skolorna (Stadsfullmäktige 
13.9.2021 § 112, 874/12.00.00.01/2021) 
 
Motionen lyder:   
 "I Helsingforsskolan Laakavuoren koulu lade man till en lektion i 
emotionella färdigheter och interaktionsfärdigheter i schemat för alla 
årskurser från ettan till sexan. Det tvååriga pilotförsöket avslutades i 
maj 2021. Försöket gav vid handen att koncentrationen på lektionerna 
ökade, rasismen och mobbningen minskade, man trivdes bättre 
tillsammans och barnens förmåga att reglera sina känslor utvecklades. 
Eleverna gick också allt oftare till läraren och berättade om det var 
något som de var bekymrade för. 
 
 Att få slut på alla former av mobbning i Pargas är säkert något som vi 
alla vill uppnå. Det viktigaste sättet att ingripa är att förebygga så att 
barnen lär sig att reagera konstruktivt på konflikter, inse farorna med 
mobbning och nättrolleri, försvara de svagare och undvika såväl psykiskt 
som fysiskt våld.  
 
För närvarande är undervisningen i dessa färdigheter integrerad i 
vanliga ämnen i läroplanen, men det är tveksamt hur väl emotionella 
färdigheter kan läras ut när tyngdpunkten ligger på undervisning i andra 
ämnen. Vi kan se att mobbningskulturen inte har försvunnit från 
skolorna. Pilotförsöket i Helsingfors talar för idén att införa en egen 
lektion för denna undervisning. 
 
Det är också viktigt att identifiera den samhälleliga betydelsen av 
emotionella färdigheter och interaktionsfärdigheter, eftersom en 
förutsättning för bevarad demokrati är att olikhet och olika åsikter 
accepteras.  
 
World Economic Forum har som en aktör analyserat framtidens 
kompetensbehov. I analysen har man utnyttjat internationella, ledande 
arbetsgivares och HR-experters synpunkter. Enligt WEF är känslomässig 
intelligens en av de tio viktigaste kunskaperna i framtiden. Emotionella 
färdigheter och interaktionsfärdigheter ökar kreativiteten, 
innovativiteten och engagemanget i arbetet, vilket direkt påverkar den 
nationella konkurrenskraften. 
 
Genom att lägga till undervisning i emotionella färdigheter i 
timresursen arbetar vi för att förebygga mobbning i skolan, stärker 
välmåendet i Pargas och förbättrar våra barns kompetens att möta 
utmaningar i skolan och arbetslivet. Dessutom ökar sådana här 
framåtsträvande projekt vår kommuns attraktionskraft som en bra 
boendekommun för barnfamiljer. 
 
Förslag: Vi lägger till en veckotimme studier i emotionella färdigheter 
och interaktionsfärdigheter för alla årskurser.  
 
Källor:  



https://peda.net/ylöjärvi/opetussuunnitelma/tjv/tjv1l/tv1l  
Helsingin Uutiset 21.3  
https://www.kansalaisaloite.fi/fi/aloite/8354"  
 
Stadsdirektörens beslut om vem som ska bereda svar på motionen 
saknas. 

 
 

13) Fullmäktigeledamoten Laura Wickström m.fl.:s motion om 
planeringen av ett campingområde i Verkan, Korpo (Stadsfullmäktige 
13.9.2021 § 113, 873/14.02.00/2021) 
 
Motionen lyder: 

 "På grund av covid-19-pandemin har situationen med övernattnings-
platser för camping, husvagnar och bilar ökat enormt i vår 
skärgårdsstad. Detta är inget nytt fenomen men den rådande 
situationen världen över har ytterligare förstärkt behovet. 

 
 Motionen gäller i första hand att låta planera ett område för husbilar, 

husvagnar och camping på det av staden ägda området kring Verkan i 
Korpo och lyder enligt följande: 

 
 Undertecknade föreslår att Pargas stad omgående utreder 

möjligheterna att utnyttja och sedan inleder planeringen i området 
Verkan i Korpo till olika typer av turismverksamhet och med betoning 
på camping i alla dessa former. Målsättningen bör vara att erbjuda 
semesterresande en plats för längre vistelse i vår vackra skärgård och 
samtidigt göra det möjligt för en ny verksamhetsform i skärgården som 
ger arbetsplatser." 

 
 Stadsdirektörens beslut om vem som ska bereda svar på motionen 
saknas. 

 

https://www.kansalaisaloite.fi/fi/aloite/8354

